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ORSZÁGGY(TLÉSI KÉPVISEL Ő

Írásbeli választieénvlő kérdés !

dr. Kövér László
az Országgyű lés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyű lésről szóló 2012 . év i
XXXVI . törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló
10/2014. (II . 24 .) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani dr. Hende Csaba
honvédelmi miniszterhez

„Nem nyilvános”, avagy a honvédelmi vezetés menekülése a felelősség elóz

címmel, amelyre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az elmúlt években hangos sikerpropagandával próbálták elfedni a Magyar Honvédség egyre
riasztóbb állapotát, amibe az elmúlt évek drasztikus forráskivonása miatt került . 2012 végén
bizonyára rádöbbentek: profi kommunikációs csapat ide, nyomasztó kormányzat i
médiatúlsúly oda, el őbb utóbb sokaknak fel fog tűnni a győzelmi jelentések és az egyre
ridegebb valóság közötti ellentmondás . Ezért iktatták be a honvédelmi törvénybe azt a
rendelkezést, miszerint 30 évig nem nyilvánosak a Magyar Honvédség szervezeti felépítésére ,
működésére, haditechnikai eszközeire, valamint hadfelszerelésére vonatkozó adatok . Mivel a
valóban érzékeny információk tikokban tartását eddig is biztosították a jogszabályok, ezen új
rendelkezés egyetlen nyilvánvaló célja a honvédelmi vezetés hibáinak elfedése .

A Fradi-stadion avatóünnepsége után immár minden újságolvasó számára nyilvánvalóvá vál t
a tikosítások valódi célja . Sokan érthető módon megütközéssel fogadták, hogy a Honvédsé g
legfejlettebb fegyverrendszerét egy futballklub stadionavatójának showelemeként használtá k
fel. Miután látták az egyre növekvő botrányt minden kérdést érdemi válasz nélkü l
visszautasítottak a szokott hivatkozással . Ezúttal azonban senki nem hiszi el Önöknek, hogy a
stadion feletti repülésre vonatkozó információk napvilágra kerülése honvédelmi érdeket
sértene .

Az Alkotmánybíróság 29/2014. (IX. 30.) AB határozata fényében ez az
információszabadságot korlátozó gyakorlat még inkább tarthatatlanná vált . Az
Alkotmánybíróság ugyanis világosan kimondta, hogy a közérdek ű adatok megismerése
tekintetében főszabály a nyilvánosság . A hozzáférés csak abban az esetben korlátozható, ha a
titkosításhoz igazoltan fontosabb közérdek fűződik, mint a nyilvánosság biztosításához. Ilyen
korlátozásra csak erre irányuló eljárásban a védendő adat pontos megjelölésével van
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lehetőség. Az önök által kitalált rendelkezés és alkalmazott gyakorlat nyilvánvalóan nem
felel meg ezeknek a kritériumoknak, hiszen mérlegelés és indokolás nélkül Minde n
információt automatikusan 30 évre elzárnak a nyilvánosság elől .

Erre a tarthatatlan helyzetre már a „Felelősségvállalás helyett titkosítás?” című, K/131 1
számon benyújtott írásbeli kérdésben felhívtuk Miniszter Úr figyelmét . Az érdemi válaszadást
végtelenül cinikusan azzal az érveléssel kerülte ki, hogy a Honvédelmi Minisztérium csupán
csak végrehajtója az Országgyű lés döntéseinek. Úgy csinál, mintha nem éppen a Honvédelmi
Minisztérium javaslata alapján került volna bele a törvénybe az alapjogsértő rendelkezés !

Kérdezem tisztelt Miniszter Urat, hogy hajlandó-e megszűntetni ezt az alapjogsértő
gyakorlatot? Hajlandó-e benyújtani, illetve támogatni olyan el őterjesztést, ami az
alkotmányos követelményekre figyelemmel biztosítja mind a honvédelmi érdekek, mind a
közérdekű adatok nyilvánosságához fűződő érdek érvényesülését?

Budapest, 2014. december I1 .

Demeter Márta
országgyű lési képviselő
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